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PROTOKÓŁ NR VI/24 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Markowa 
z dnia 29 lipca 2024 roku 

 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Markowa w sali Nr 21 i trwała od godz. 1430  do 
godziny 1500. Obrady sesji otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 
Markowa – Mariusz Kluz. 
Na wstępie powitał radnych oraz zaproszonych gości. 
W posiedzeniu wzięli udział radni Rady Gminy Markowa zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą załącznik Nr 1 do protokołu. Lista obecności zaproszonych gości stanowi 
załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 
Następnie zapytał, czy ktoś z obecnych ma uwagi, bądź uzupełnienia do porządku 
obrad.  
Nie wniesiono żadnych zmian do porządku obrad sesji.  
 
Porządek obrad wyglądał następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Markowa na lata 2024 – 2036.  
4. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 
sesji. 
 
Wyniki głosowania: 13 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych.   
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 
 
  
Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Skarbnik – Zdzisławę Pawłowską.  
 
Zdzisława Pawłowska  – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności została odczytana opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Markowa.  
 

OPINIA NR 1/0012.3.6.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 29 lipca 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  

Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
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Kolejno Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad tym punktem porządku obrad.  
Krystyna Hundz - Bembenik – poprosiła o kilka słów wyjaśnienia.  
Zdzisława Pawłowska – proponujemy zwiększenie dochodów o kwotę 3.872,55 zł. 
Zwiększenie to dotyczy otrzymania zewnętrznych środków. Środki przeciwdziałania 
covid 760,55 zł i 3.112,00 zł jest to dotacja celowa na pomoc z zakresu administracji 
obywatelom Ukrainy. W wydatkach proponujemy zwiększenie na kwotę 244.593,55 
zł. Po stronie zwiększeń wydatków, zwiększamy na paragrafach leśnictwo i łowiectwo 
o 30,00 zł. Są to opłaty na rzecz jednostek samorządu terytorialnego. W budżecie już 
nie dysponujemy takimi środkami. Musimy zwiększyć o 30,00 zł i dokładnie na takim 
paragrafie, który nie występuje w uchwale budżetowej. Jeżeli chodzi o infrastrukturę 
sanitacyjną wsi, proponujemy zwiększyć nasze wydatki o 35.000,- zł i to dotyczy 
wydatków inwestycyjnych. Dokładnie rzecz biorąc jest to inspektor nadzoru. Ta kwota 
nie była przyjęta do uchwały budżetowej, a że inspektor jest konieczny, więc 
zwiększamy o tą kwotę. Jeżeli chodzi o administrację publiczną, dokonujemy 
zmniejszenia wydatków z zakupów materiałów. Zabieramy kwotę po stronie 
wydatkowej 300.124,50 zł. Tą kwotą dysponujemy w celu zwiększenia wydatków  
w celu zapewnienia kwot wydatków na zwiększenie, żeby można było nasze wydatki 
realizować. Proponujemy zwiększyć wydatki na rzecz promocji naszej gminy. 
40.000,- zł przeznaczamy środki na zakup materiałów. Natomiast 2.000,00 zł na 
zakup środków żywności i na zakup usług pozostałych 10.000,- zł. Na paragrafie 
oświata i wychowanie proponujemy zwiększyć dotację o kwotę 150.000,- zł. Jest to 
dotacja celowa, którą przekazuje Urząd Gminy na przedszkola, ponieważ uchwała 
budżetowa była dość okrojona i na dzień dzisiejszy nie dysponujemy tam kwotą  
w budżecie. Proponujemy zwiększyć nasze wydatki o 10,00 zł na pozostałe odsetki. 
Na pozostałej działalności z pomocy społecznej proponujemy zwiększyć wydatki na 
świadczeniach społecznych 845,64 zł. To jest równocześnie ze wskazaniem po 
stronie dochodowej, ponieważ pozyskaliśmy takie środki zewnętrzne i po stronie 
wydatkowej wydatkujemy te środki. Na paragrafie zakup usług, 3.470,91 zł też 
proponujemy zwiększyć, ale tutaj nie dokładamy z naszych środków, tylko 
otrzymaliśmy po stronie dochodowej, więc dajemy przełożenie po stronie 
wydatkowej. Na polityce społecznej proponujemy zwiększyć nasze wydatki o łączną 
kwotę 12.347,00 zł. Dotyczy to świadczeń związanych z udzieleniem pomocy 
obywatelom Ukrainy. Pomoc taka została otrzymana i umieszczamy to po stronie 
wydatków. Na zakup usług pozostałych też w polityce społecznej proponujemy 
zwiększyć wydatki o kwotę 9.225,00 zł. Natomiast zakup usług związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy 32,00 zł zwiększamy wydatki. W rozdziale Rodzina zwiększamy 
wydatki na 26.000,00 zł. Dotyczy to pozostałych odsetek 1.000,00 zł i na paragrafie 
świadczenia rodzinne zwrot dotacji 5.000,00 zł. Natomiast na wspieraniu rodziny, 
rodziny zastępcze 20.000,00 zł proponujemy zwiększyć wydatki i są to na zakup 
usług od jednostek samorządu terytorialnego. Na działalności kulturowej, ochrona 
dziedzictwa narodowego i kultura proponujemy zwiększyć wydatki o kwotę 20.000,00 
zł. Jest to wydatek na wydatki inwestycyjne, jest to usuwanie skutków osuwiska. Była 
w budżecie gminy kwota 120.000,- zł po stronie wydatkowej. Są to środki, które 
pozyskamy z zewnątrz. Natomiast zapotrzebowanie jest takie, że musimy mieć 
również własne środki. W związku z czym, proponujemy dokonać zwiększenia  
o kwotę 20.000,- zł. W kulturze fizycznej proponujemy zwiększyć nasze wydatki 
(inwestycyjne). Dotyczy to placu zabaw w miejscowości Tarnawka. Jest to inwestycja 
dofinansowana z zewnętrznych środków, ale własne środki również potrzebujemy. 
Załącznik Nr 3 do zmian budżetu dotyczy przychodów i rozchodów budżetu. jest  
w nim kwota 1.179.943,93 zł ona występuje po zmniejszeniach i po zmniejszeniach. 
To jest błąd literowy z poprzedniej sesji, ponieważ był pomylony paragraf. Zamiast 
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950 jest 905. Nie ma to związku ani na zwiększenie wydatków, ani na zmniejszeniu, 
ponieważ to się bilansuje.  
W związku z brakiem dalszych pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VI/29/24 w sprawie zmian budżetu 
Gminy Markowa na 2024 rok. 
Wyniki głosowania: 13 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Markowa na lata 2024 – 2036. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Skarbnik – Zdzisławę Pawłowską.  
 
Zdzisława Pawłowska – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności została odczytana opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Markowa.  
 

OPINIA NR 2/0012.3.6.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 29 lipca 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa na lata 2024 - 
2036.  

Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad tym punktem porządku obrad.  
W związku z brakiem pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr VI/30/24 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Markowa na lata 2024 – 2036.  
Wyniki głosowania: 13 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Mariusz Kluz – na prośbę Pani Prezes TMP poinformował o zaproszeniu na dzień  
15 sierpnia na godz. 15.00 na uroczystą mszę św. poświęconą pamięci naszym 
zmarłym mieszkańcom Markowej, którzy polegli na różnych frontach wojny. Po mszy 
nastąpi przemarsz do Skansenu pod kapliczkę najświętszej Marii Panny, gdzie 
nastąpi uroczysty apel ku pamięci. Zostaną przedstawione charakterystyki osób 
upamiętniających markowian, którzy walczyli na różnych frontach wojny i następnie 
odbędzie się koncert Orkiestry Dętej z Markowej.  
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Ad. 4. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Mariusz Kluz – Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad 
zamknął obrady VI Sesji Rady Gminy Markowa i podziękował obecnym za aktywny 
udział w obradach.  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokół sporządziła:  


